
Powstał Kraśnicki Klaster Energii

Klaster umożliwi budowanie  
dużych farm fotowoltaicznych, 

magazynów energii  
oraz produkcję i obrót energią. 
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Bezpłatna nauka pływania

Ruszył projekt  
bezpłatnej nauki pływania  

dla uczniów klas pierwszych.
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W Kraśniku przybędzie mieszkań

Rynek mieszkaniowy rozwija się. 
Budowa nowych bloków  

na osiedlu Piaski.
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Nowy duży parking 

Trwają prace przy ul. Kwiat-
kowskiego, gdzie powsta-

nie 60 miejsc parkingowych.
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Nowe horyzonty przed MBP

Otwarcie siedziby głównej biblio-
teki miejskiej na ul. Koszarowej. 
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Potrzebujemy mądrego 
kompromisu

Jednym z najbardziej 
palących problemów 
w Kraśniku jest zbyt mało 
konkurencyjny rynek 
pracy, spowodowany 
niedostateczną liczbą 
miejsc zatrudnienia, 
a co za tym idzie niskie 
zarobki. Ale jest szansa, 
żeby w mieście powstały 
atrakcyjne miejsca pracy. 
Potrzeba jednak nowych 

terenów inwestycyjnych. 
Żeby tak się stało, trzeba 
doprowadzić do mądrego 
kompromisu.

- Do dalszego rozwoju go-
spodarczego potrzebne są 
nowe tereny inwestycyjne. 
Tym bardziej, że pozyskaliśmy 
już inwestorów na wszystkie 
działki w obecnej strefie ekono-
micznej na Budzyniu –podkre-
śla burmistrz Wojciech Wilk. 

Dlatego władze Kraśnika 
podjęły decyzję o zmianie stu-
dium uwarunkowań i kierun-
ków zagospodarowania prze-
strzennego, a w dalszej kolej-
ności o zmianie planu zago-
spodarowania przestrzennego 
miasta. Na powierzchni ok. 40 
ha, za FŁT, powstałyby tereny 
przeznaczone pod prorozwo-
jowe inwestycje (na mapie za-
znaczone kolorem czerwonym 
– str. 7). Mogliby tam prowa-

dzić działalność przedsiębior-
cy i firmy szukające nierucho-
mości o większych powierzch-
niach i - co za tym idzie - dające 
szansę na większą liczbę miejsc 
pracy.  

Utworzenie nowej strefy go-
spodarczej to kilka wymier-
nych korzyści: wzrost poten-
cjału społeczno-gospodarczego 
Kraśnika, wzrost liczby miejsc 
pracy, zatrzymanie niekorzyst-

nej migracji osób młodych 
z Kraśnika do innych miast. 

Przy czym ważne jest, aby 
taka strefa powstała w grani-
cach administracyjnych miasta, 
a nie na terenie innego samo-
rządu. Czy kupowanie przez 
miasto terenów pod inwestycje 
np. w sąsiedniej gminie wiej-
skiej Kraśnik to dobry pomysł?

Ciąg dalszy na str. 7
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Powiatowo-
Gminny Związek 
Komunikacyjny Ziemi 
Kraśnickiej, założony 
przez Miasto Kraśnik 
w porozumieniu z 
Powiatem Kraśnicki, 
Miastem Urzędów 
i Gminami Kraśnik 
oraz Dzierzkowice, 
rozpoczął działalność. 
Na miejskie i 
pozamiejskie trasy 
wyruszyły autobusy 
w ramach kilkunastu 
linii obejmujących 
swoim zasięgiem 
teren wspomnianych 
samorządów.

Dzięki tej inicjatywie komuni-
kacja autobusowa dociera do po-
nad 20 miejscowości, a długość 
linii komunikacyjnych to ponad 
350 km. Związek uzyskał na ten 
cel dopłatę ze środków rządo-
wych (Fundusz Rozwoju Prze-
wozów Autobusowych). Swój 
wkład fi nansowy, w wysoko-
ści 10 % ceny usługi przewozu, 
wnoszą też gminy. Każda za wo-
zokilometry wykonane na jej te-
renie. Większość z nowych linii 
(dokładnie 15) obsługuje Miej-
skie Przedsiębiorstwo Komuni-

kacyjne w Kraśniku. Na 4 kolej-
nych liniach pasażerów transpor-
tuje dwóch przewoźników pry-
watnych: Firma Ar-Trans A. Roz-
muszcz i Usługi Transportowe 
ViA D. Krzysztoń. 

Teren Związku został po-
dzielony na dwie strefy: miej-
ską i pozamiejską. W strefi e 
miejskiej ceny biletów, z wy-
jątkiem biletu rodzinnego w 
ramach programu „Kraśnik 
wspiera rodziny 3+”, zostały 

ustalone na poziomie stawek, 
jakie obowiązują obecnie w ko-
munikacji miejskiej. Dodatko-
wo w strefi e miejskiej nadal 
będą obowiązywać wszystkie 
tz w. ulgi gminne, w tym naj-
popularniejsze: m.in. bezpłatne 
przejazdy dla dzieci i młodzie-
ży w dni nauki szkolnej i osób, 
które ukończyły 60 lat. 

W całej strefi e pozamiej-
skiej ustalono jednakowe ceny 
biletów jednorazowych, cza-

Więcej połączeń 
autobusowych z gminami 

Pomagamy seniorom 
w naprawach 
drobnych usterek
Program „Złota Rączka dla Seniora 70+” 
realizowany jest w naszym mieście od 2020 roku 
i niezmiennie cieszy się dużą popularnością wśród 
kraśnickich seniorów. W 2022 roku z usług Złotej 
Rączki skorzystało 442 seniorów. Akcja trwa nadal. 

W 2023 roku Miasto Kraśnik wraz z kraśnickim Centrum 
Wolontariatu będzie kontynuowało program. W jego ramach 
świadczona jest bezpłatna pomoc w nieskomplikowanych pra-
cach technicznych obejmujących drobne naprawy, niewymaga-
jące specjalistycznej wiedzy oraz uprawnień, o małych nakła-
dach fi nansowych.

30 zł to maksymalna kwota na zakup części niezbędnej do 
usunięcia usterki, którą ponosi miasto. W przypadku zakupu po-
wyżej tej kwoty koszty ponosi senior. Co jednak ważne, seniorzy 
nie muszą samodzielnie kupować potrzebnych do naprawy czę-
ści, ale zrobi to za nich osoba wykonująca usługę. Na pomoc mogą 
liczyć mieszkańcy miasta w wieku 70 lat i starsi, ze szczególnym 
uwzględnieniem osób mieszkających samotnie lub z drugą starszą 
osobą w podobnym wieku.

Zgłoszenia usterek do naprawy przyjmowane są pod numerem 
telefonu 724 708 148 od poniedziałku do piątku w godz. 10:00 - 16:00.

sowych i wieloprzejazdowych 
oraz biletów okresowych (bi-
let jednorazowy jednostrefowy 
- 3,40 zł, jednorazowy dwustre-
fowy - 4,40 zł, bilet miesięczny 
200 zł). W strefi e pozamiejskiej 
nie ustalono żadnych tz w. ulg 
gminnych. Obowiązywać będą 

wyłącznie ulgi ustawowe, wy-
nikające z przepisów prawa po-
wszechnego, np. dla uczniów 
ulga w wysokości 49% na bilety 
miesięczne (młodzieży szkolnej 
bilety jednorazowe ulgowe nie 
będą przysługiwały). 

 Operatorem większości połączeń będzie kraśnickie MPK. Fot. Filip Zając 

29.03.2023 r.

25 stycznia br. Karol 
Rychlewski został 
nowym radnym 
Rady Powiatu i 
reprezentuje w nim 
Stowarzyszenie „Rozwój 
i Bezpieczeństwo” (jego 
kandydaci startowali 
z listy komitetu 
wyborczego „Łączy nas 
Powiat Kraśnicki”).

Rychlewski zastąpił Jarosła-
wa Czerwa, który otrzymał no-
minację sędziowską i jest obec-
nie sędzią Wojewódzkiego 
Sądu Administracyjnego w Ło-
dzi, nie mogąc łączyć tej funkcji 
z mandatem samorządowym. 
W tej sytuacji jego miejsce w 
składzie Rady Powiatu zajmuje 
kolejny kandydat z listy dane-
go komitetu wyborczego, który 
zdobył najwięcej głosów.

Karol Rychlewski to kraśni-
czanin, ma 34 lata. Jest absol-
wentem Wydziału Prawa, Pra-
wa Kanonicznego i Administra-
cji Katolickiego Uniwersytetu 

Lubelskiego w Lublinie. Był wi-
cestarostą kraśnickim w latach 
2018-2019. Wcześniej pracował 
w Powiatowej stacji sanitar-
no – Epidemiologicznej w Kra-
śniku, a obecnie jest kierowni-
kiem Referatu Gospodarki Ko-
munalnej Urzędu Miasta Kra-
śnik. Pełnił także funkcję preze-
sa Rodzinnego Ogrodu Dział-

Rychlewski za Czerwa
kowego „Marzenie” w Kraśni-
ku. Od najmłodszych lat zwią-
zany z kraśnicką piłką nożną 
- jako zawodnik, a później sę-
dzia piłkarski. Wiceprezes Sto-
warzyszenia „Rozwój i Bezpie-
czeństwo”, społecznik, organi-
zator wielu akcji z zakresu bez-
pieczeństwa na terenie Kraśni-
ka i powiatu.    
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W ostatnich 
dniach minionego 
roku burmistrz 
Wojciech Wilk jako 
inicjator i lider 
podpisał wspólnie 
z przedstawicielami 
gmin Urzędów, Kraśnik 
i Dzierzkowice oraz 
fi rmy eksperckiej 
DOEKO Group 
porozumienie 
powołujące Kraśnicki 
Klaster Energii. 
Będzie on działał na 
terenie wspomnianych 
samorządów, a jego 
celem jest stopniowe 
uniezależnianie miasta 
i okolicznych gmin 
od zagranicznych 
dostaw paliw i energii 
elektrycznej.

- Klaster umożliwi budo-
wanie dużych farm fotowoltaicz-
nych, magazynów energii oraz 
produkcję i obrót energią w wy-
miarze lokalnym. Będzie narzę-
dziem służącym zapewnieniu 
niższych cen energii elektrycznej 
i bezpieczeństwa energetyczne-
go naszym mieszkańcom, a przy 
tym także poprawie stanu środo-
wiska naturalnego – zapowiada 
burmistrz Wojciech Wilk.

Stanie się to możliwe dzięki 
zróżnicowaniu źródeł energii, 

Kraśnik bardziej ekologiczny 
i niezależny energetycznie

produkcji zielonej energii z wy-
korzystaniem zasobów lokal-
nych, ograniczeniu niskiej emi-
sji oraz wspieraniu innowacyj-
nych technologii. 

Klaster chce jak najszybciej 
wystąpić o pierwsze środki ze-
wnętrzne na sfi nansowanie doku-
mentacji nowych projektów zwią-
zanych z Oodnawialnymi Źró-

Do Klastra Energii będą mogli dołączyć także przedsiębiorcy i spółdzielnie mieszkaniowe.

dłami Energii (OZE). Z podejmo-
wanych działań będą mogli sko-
rzystać przede wszystkim miesz-
kańcy Kraśnika w sposób bezpo-
średni i pośredni. Bezpośrednio, 
płacąc mniejsze rachunki za elek-
tryczność i ogrzewanie, instalu-
jąc fotowoltaikę i pompy ciepła na 
korzystnych zasadach, a ci, którzy 
już takie instalacje mają, zyskają na 

rozliczeniach rachunków. Pośred-
nio poprzez obniżenie kosztów 
funkcjonowania miejskiej infra-
struktury i jednostek podległych, 
co przełoży się także na oszczęd-
ności budżetowe.

- Do Klastra jeszcze w tym 
roku będą mogły przystąpić 
także spółdzielnie i wspólno-
ty mieszkaniowe, jak również 

lokalni przedsiębiorcy. Korzy-
ści z bycia w Klastrze Energii to 
również zmniejszenie kosztów 
zaopatrzenia w energię przed-
siębiorców i inwestorów ze-
wnętrznych, co przełoży się na 
atrakcyjność miejskich terenów 
inwestycyjnych oraz wzrost za-
trudnienia – dodaje wicebur-
mistrz Piotr Janczarek.
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Rynek mieszkaniowy 
w Kraśniku rozwija 
się. Chodzi zarówno 
o mieszkania 
czynszowe, jak  
i developerskie. Nasz 
samorząd jest w ten 
rozwój zaangażowany, 
chcemy bowiem 
wykorzystać atuty 
związane z położeniem 
miasta. 

Pod koniec ubiegłego roku 
Miasto Kraśnik w drodze prze-
targu nieograniczonego sprze-
dało dwie działki o łącznej po-
wierzchni 57 arów, które zosta-
ną przeznaczone pod budowę 
bloków wielorodzinnych przez 
firmę TTS Development. W 2020 
roku ta sama firma zakupiła od 
miasta sąsiadującą działkę na 
osiedlu Piaski, przy ul. Mako-
wej, o pow. 44 arów. Developer 
chce zbudować 5-kondygnacyj-

ne budynki z windami, w któ-
rych będzie 80 mieszkań.

- Jesteśmy również udzia-
łowcem spółki SIM Lubelskie, 
wraz z innymi samorządami 
naszego regionu. Na początku 
grudnia ub. r., na wniosek bur-
mistrza Rada Miasta zgodziła 
się przekazać na własność tej 
spółce nieruchomość gruntową 
na osiedlu Piaski. Powstanie 
tam blok mieszkalny z miesz-
kaniami czynszowymi. To pro-
pozycja nakierowana przede 
wszystkim na osoby, które 
mają zbyt duże dochody, aby 
otrzymać lokal komunalny, a 
jednocześnie zbyt małe, by sta-
rać się o kredyt mieszkaniowy 
– informuje Piotr Janczarek, za-
stępca burmistrza Kraśnika.

Prace budowlane powin-
ny rozpocząć się najpóźniej w 
pierwszym kwartale 2025 r. lub 
w ostatnim 2024 roku. Proces 
inwestycyjny będzie organizo-

W Kraśniku  
przybędzie mieszkań

wany przez samą spółkę, nato-
miast do samorządu będzie na-
leżało przeprowadzenie nabo-
ru najemców w oparciu o prze-
pisy ustawowe i zasady, które 
w tym roku określi Rada Mia-
sta. 

- Zainteresowanie, jakim 
cieszą się inwestycje mieszka-
niowe w okolicy os. Piaski, to 
dobra wiadomość. Widać, że 
miasto ma przed sobą perspek-
tywy rozwoju, skoro jest po-
pyt na nowe mieszkania i dział-
ki budowlane - mówi radny 
Krzysztof Ślusarz.

SIM Lubelskie ma w Kra-
śniku zbudować 96 miesz-
kań o powierzchni 40 – 64 m 
kw. Wcześniej Miasto Kraśnik 
wniosło do spółki wkład wła-
sny w wysokości 3 mln zł. Są to 
środki pozyskane z Rządowe-
go Funduszu Rozwoju Miesz-
kalnictwa.

Nowe bloki mieszkalne powstaną na osiedlu Piaski.

W niedzielę 5 marca 
w Oddziale Centrum 
Kultury i Promocji na 
Kościuszki 26 miało 
miejsce wydarzenie 
pod hasłem „Siła 
jest kobietą”. 
Zorganizowały je m.in. 
Fundacja Sport&Reha 
Kids na czele  
z prezeską Dagmarą 
Gmiter i Miasto 
Kraśnik. Nawiązywało 
ono do święta 
piękniejszej płci 
naszego miasta.

Na spotkanie składała się 
seria warsztatów poświęco-
nych nie tylko zdrowiu i uro-

dzie, ale także kształtowaniu 
charakteru i osobowości. Wie-
dzą i doświadczeniami z przy-
byłymi kraśniczankami  po-
dzieliły się: dr Karina Barsz-
czewska - specjalista ginekolo-
gii i położnictwa,  Hanna Dul-
ny – bizneswoman prowadząca 
hotel i salon ślubny; Sylwia Po-
gorzelska – propagatorka ży-
cia w pełnej świadomości i au-
torka książki „Jestem wdzięcz-
na za raka” oraz aktorka Emi-
lia Komarnicka-Klynstra, zna-
na chociażby z filmów i seriali 
telewizyjnych, m.in. „Rancza” 
oraz „Na dobre i na złe”.

Prelekcje przeplatane były 
ciekawymi prezentacjami z za-
kresu zdrowia, kosmetologii 
oraz aktywnego trybu życia. 

„Siła kobiet”  
na Kościuszki 26

Od 1 marca ruszył pod 
patronatem burmistrza 
projekt bezpłatnej nauki 
pływania dla uczniów 
klas pierwszych. Jego 
organizatorem są kluby 
sportowe: UKP „Fala” 
i UKS „Piątka”. Zajęcia 
odbywają się dzięki 
wsparciu w wysokości 
135 tys. z Ministerstwa 
Sportu i Turystyki z 
programu „Umiem 
pływać”. 

Projekt ma na celu zapewnie-
nie możliwości systematycznej 
nauki pływania od podstaw. Re-
alizowany jest dwa razy w tygo-
dniu jako zajęcia dodatkowe, od-
bywające się poza szkolnymi lek-
cjami wychowania fizycznego. 
Treningi odbywają się w dwóch 
turach: od marca do czerwca i 
od września do grudnia. Z nauki 
pływania do czerwca korzysta 
235 uczniów, którzy szkolą się 

w 21 grupach. Kolejny nabór na 
zajęcia obejmie dzieci, które roz-
poczną naukę w klasach pierw-
szych od września. 

Zajęcia prowadzi wykwali-
fikowana i doświadczona ka-
dra trenersko – instruktorska: 
Zuzanna Mazurek-Frankow-
ska, Katarzyna Hajdenraich, 
Iwona Kułaga, Anatolii Lavry-
shyn, Jerzy Nowak, Jakub Ga-
jewski, Mariusz Kwietniew-
ski, Konrad Szmyrgała. W ra-
mach zajęć programowych pro-
wadzone są również pogadan-
ki na temat: bezpieczeństwa i 
orientacji w wodzie, technik 
poszczególnych stylów pływa-
nia sportowego oraz współza-
wodnictwa w sporcie.

- Pływanie to nie tylko przy-
datna umiejętność, ale też 
sport, który zapewnia wszech-
stronny rozwój, poprawia wy-
dolność i zapobiega wadom po-
stawy – mówi dyrektor MOSiR 
Rafał Tomiło. 

Bezpłatna  
nauka pływania 
dla pierwszaków

W pierwszej turze z lekcji nauki pływania skorzysta 235 dzieci.
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Właśnie wystartowała 
kolejna edycja tej 
ogólnopolskiej akcji. 
Na mapie lokalnych 
wydarzeń, które 
odbędą się w jej 
ramach, nie może 
zabraknąć Kraśnika. 
Również wolontariusze 
z naszego miasta oraz 
samorząd będą ją 
wspierać.

Akcja pod hasłem „Czy-
sta Rzeka Kraśnik” planowana 
jest na sobotę 15 kwietnia. W jej 
ramach wolontariusze sprzątać 
będą okolice rzeki Wyżnicy na 
terenie miasta.

Swój udział można rejestro-
wać za pośrednictwem strony 
www.operacjarzeka.pl (wyszu-

kując tam akcję „Czysta Rze-
ka Kraśnik”) lub w biurze szta-
bu akcji „Czysta Rzeka Kra-
śnik” (Osiedlowy Dom Kultu-
ry SM „Pomoc”, ul. Kochanow-
skiego 1a).

Zarejestrowani przez internet 
otrzymają koszulki (jeśli wybio-
rą taką opcję), rękawiczki i wor-
ki. Ci zgłoszeni w lokalnym szta-
bie akcji wyposażeni zostaną 
w rękawiczki i worki na śmieci.

W Kraśniku akcję koordynu-
je Paweł Bieleń z ODK SM „Po-
moc” we współpracy z Miejską 
OSP Kraśnik i Ekolandem.

Dzięki poprzednim akcjom 
z naszej rzeki i jej okolic zebra-
no prawie 3,5 tony śmieci. Każ-
da para rąk i każda pomoc jest 
ważna. Zachęcamy do udziału.

Weź udział w Operacji  
„Czysta Rzeka”

W lutym miało 
miejsce oficjalne 
otwarcie nowego 
ośrodka medycznego 
w Kraśniku - 
4Cardia, bo o niej 
mowa - oferującego 
nowoczesne metody 
i standardy w 
dziedzinie leczenia 
niektórych chorób 
kardiologicznych. 

Nowy Szpital Kardiolo-
gii Inwazyjnej w Kraśniku swoją 
działalność uruchomił już pod ko-
niec 2022 roku. Świadczy usługi 
na najwyższym poziomie, zwią-
zane z diagnostyką i leczeniem 
chorób wieńcowych. To ośrodek 
prywatny, ale zabiegi i operacje fi-
nansowane są przez NFZ. 

- Cieszę się, że oferta usług 
medycznych dostępnych na 
naszym terenie cały czas się po-
większa. Do tej pory mieszkań-
cy w poważniejszych przypad-
kach szukali pomocy w Na-
łęczowie albo w Lublinie. Te-
raz taką możliwość mają w na-
szym mieście. A to niezwykle 
ważne, bo w schorzeniach kar-

diologicznych dla ratowaniu 
ludzkiego życia bardzo często 
ważne są minuty - podkreśla 
burmistrz Wojciech Wilk. 

To wyjątkowa inwestycja 
i jedno z największych przed-
sięwzięć w Kraśniku w dzie-
dzinie ochrony zdrowia, wy-
nikające z realnych potrzeb pa-
cjentów, którzy będą teraz mie-
li łatwiejszy dostęp do tych wy-
sokospecjalistycznych usług 
w ramach umowy z NFZ. 

Specjalistyczna placów-
ka medyczna posiada w swo-
jej strukturze Oddział Kardio-
logiczny, Oddział Intensywne-
go Nadzoru Kardiologicznego 
i Trakt Operacyjny z hybrydo-
wą salą zabiegową umożliwia-
jącą przeprowadzanie inwazyj-
nych zabiegów wewnątrznaczy-
niowych i klasycznych opera-
cji chirurgicznych. Dysponuje 20 
łóżkami dla pacjentów w kom-
fortowo urządzonych pomiesz-
czeniach z najnowocześniej-
szym sprzętem. O ich zdrowie 
i bezpieczeństwo dba personel 
w liczbie około 100 osób. Ośro-
dek znajduje się w dzielnicy fa-
brycznej przy ul. Szpitalnej 4c.

4Cardia już leczy kraśniczan

Dzięki poprzednim akcjom zebrano prawie 3,5 tony śmieci.

W tej okolicy powstanie 60 nowych miejsc parkingowych.

Ulica Ostrowiecka połączy Willową z Al. Tysiąclecia.

Trwają prace związane 
z budową parkingu na 
ul. Kwiatkowskiego 
oraz odcinka ulicy 
Ostrowieckiej. To część 
większego projektu 
drogowego o wartości 
blisko 10 mln zł. 

- W ubiegłym roku otrzyma-
liśmy na jego realizację dofinan-
sowanie z Programu Rządowe-
go „Polski Ład” – mówi bur-
mistrz Wojciech Wilk. – Posta-
nowiliśmy wykorzystać szansę 
na duże środki pomocowe jesz-
cze przed końcem tej kadencji i 
dzięki temu wprowadzić do bu-
dżetu miasta zadania realizowa-
ne w obu dzielnicach.  

 Przy ul. Kwiatkowskiego 
miasto buduje 60 miejsc par-
kingowych: - W ten sposób po-
winniśmy zmniejszyć problem 

dotyczący parkowania pojaz-
dów w tej części dzielnicy fa-
brycznej. To była jedna z najpil-
niejszych potrzeb zgłaszanych 
przez mieszkańców w ostat-
nich latach – podkreśla bur-
mistrz Kraśnika. 

- Brak miejsc parkingo-
wych to jedna z największych 
bolączek dużych aglomeracji, 
ale także mniejszych miast jak 
Kraśnik. W dzielnicy fabrycz-
nej ta sytuacja trochę się polep-
szy dzięki inwestycji przy ul. 
Kwiatkowskiego - mówi radna 
Anna Jaszowska.

W starej części miasta eki-
py budowlane pracują z kolei 
na ulicy Ostrowieckiej (okolice 
Komendy Powiatowej Policji). 
To droga prowadząca od Al. 
Tysiąclecia w kierunki obwod-
nicy północnej miasta. Ostro-
wiecka i wybudowana w ubie-

głym roku Willowa stanowią 
znaczące udogodnienie dla 
mieszkańców szybko rozrasta-
jącego się tam osiedla domków 
jednorodzinnych.

Parking przy Kwiatkow-
skiego i ulicę Ostrowiecką bu-
duje firma Strabag. Oprócz 
tych dwóch zadań w ramach 
projektu drogowego zbudo-
wane zostaną także chodni-
ki na ul. Lelka-Sowy i Kościusz-
ki oraz przebudowana będzie  
ul. Żytnia. 

- Infrastruktura drogowa to 
najpilniejsze potrzeby, jakie zgła-
szają nam kraśniczanie. Tych po-
trzeb jest więcej niż możliwości 
finansowych, którymi dysponu-
jemy, ale robimy co tylko może-
my w tym zakresie. - mówi rad-
na Angelika Marcinkowska.

Powstaje duży parking  
na Fabrycznym



str. 6 kwiecień 2023

Jak według Pana może wyglą-
dać przyszłość naszego miasta 
w perspektywie kilku najbliż-
szych lat. Czy Kraśnik utrzy-
ma się na ścieżce rozwoju?

W mojej ocenie, w cią-
gu ostatnich kilku lat, pomi-
mo obiektywnych, niesprzyja-
jących okoliczności zewnętrz-
nych (COVID-19, wojna w 
Ukrainie) udało się wprowa-
dzić Kraśnik na wyższy sto-
pień rozwoju. Perspektywa na 
przyszłość jest również dobra. 
Widać to chociażby po inwe-
stycjach drogowych, zarów-
no miejskich, ale również wo-
jewódzkich i krajowych. Kra-
śnik jest zdecydowanie lepiej 
skomunikowany, a więc inwe-
stycyjnie atrakcyjniejszy. Prze-
jawia się to chociażby w więk-
szym zainteresowaniu naszymi 
terenami inwestycyjnymi, np.   
w Strefie Ekonomicznej na Bu-
dzyniu, gdzie wszystkie dział-
ki znalazły nabywców. 

Drugi element, o jakim my-
ślę w perspektywie rozwoju 
miasta, to budownictwo miesz-
kaniowe. Zostały odblokowa-
ne tereny pod budownictwo 
wielorodzinne na osiedlu Pia-
ski. Miasto sprzedało działki, 
które kupił jeden z dewelope-
rów lubelskich z przeznacze-
niem pod nowe bloki. Plany 
budowy mieszkań na Piaskach 
ma również jeden z przedsię-
biorców kraśnickich. Kolej-
ny chce wybudować około 100 
mieszkań w starej dzielnicy, w 
miejscu po byłym przedszko-
lu na ulicy Lubelskiej. Jako sa-
morząd miejski jesteśmy rów-
nież udziałowcem spółki SIM 
Lubelskie. Celem tej inicjaty-
wy mieszkaniowej jest budowa 
mieszkań na wynajem o umiar-
kowanym czynszu. To szansa 
dla  osób, które nie mają zdol-
ności kredytowej. Został więc 
uruchomiony proces, który w 
perspektywie 2 – 3 lat spowo-
duje znaczny wzrost dostęp-
nych dla różnych grup społecz-
nych mieszkań.

Jak wspomniałem, zostało 
to spowolnione przez pande-
mię COVID-19 i wojnę w Ukra-
inie. Dodatkowo w przypadku 
inwestycji mieszkaniowych na 
Piaskach musieliśmy się rów-
nież uporać z problemami, ja-
kie stworzyły przepisy związa-
ne z budową wiatraków. Przy-
pomnę, że na terenie sąsiedniej 
gminy, powstaje farma wiatro-
wa, przez co nie można było 
stawiać w tej okolicy żadnych 
nowych budynków. Na szczę-
ście, zmieniając miejscowy 
plan zagospodarowania prze-
strzennego miasta, rozwiązali-
śmy pozytywnie tę kwestię.

Najważniejsze, że jako mia-
sto mamy realną perspektywę 
rozwoju. Dzięki dostępności ko-
munikacyjnej pojawią  się u nas 
nowe firmy, a z nimi praca. Bio-
rąc pod uwagę rozwój dostępne-
go rynku mieszkaniowego, mło-
dzi ludzie będą mieli gdzie wra-
cać np. po studiach. Będą mie-
li ułatwiony start w dorosłe, sa-
modzielne życie. Mam nadzieję, 
że Kraśnik przyciągnie osoby, 
które pracują w Lublinie i my-
ślą o związaniu się z tym mia-
stem, ale będą chciały zamiesz-
kać w Kraśniku, bo tworzymy 
dla nich korzystną i atrakcyjną 
alternatywę. 

Czyli nie staniemy się mia-
stem emerytów?

Ludzie w wieku senioral-
nym to ważna i istotna grupa 
mieszkańców. Staramy się ro-
bić wszystko, by żyło im się w 
Kraśniku  dobrze i godnie. Ale 
miasto, aby się rozwijać, po-
trzebuje również ludzi mło-
dych i w średnim wieku, ak-
tywnych zawodowo. Świat 
dziś jest przed nimi otwarty, 
ale ja bym bardzo chciał i robię 
wszystko, by to właśnie Kra-
śnik był miastem, które wybie-
raliby jako swoje miejsce do ży-
cia. Społeczeństwo Kraśnika się 
starzeje. Nie odwrócimy tego 
trendu w rok, dwa czy pięć lat. 
Ale musimy robić wszystko, by 
on się zmienił lub zatrzymał. 
nasze dzisiejsze decyzje, do-
tyczące budowy dróg, miesz-
kań czy stworzenia nowych te-
renów inwestycyjnych poskut-
kują za kilka, a czasami kilka-
naście lat. Wracając do spraw 
gospodarczych, to sam proces 
powstawania firmy też wyma-
ga pewnego czasu: od samego 
pomysłu, poprzez zakup dział-
ki, budowę, wyposażenie i uru-
chomienie produkcji. Musimy 
o tym pamiętać. My jako mia-
sto jesteśmy w trakcie takiego 
procesu. Pewne projekty zreali-
zowaliśmy. Inne realizujemy. 
Kolejne uruchamiamy. Jestem 
przekonany, że osiągniemy  za-
mierzone efekty. 

Na czym więc opierać ten roz-
wój, oprócz oczywiście dobrej 
sieci dróg i rozwijającego się 
budownictwa  mieszkaniowe-
go, o którym już mówiliśmy?

Ważną rzeczą jest, aby za-
robki w Kraśniku rosły, bo wte-
dy będziemy atrakcyjnym mia-
stem, gdzie warto pracować i 
mieszkać. Większe też będą do-
chody budżetu miasta i więcej 
dzięki temu można będzie w 
mieście zrobić. Ale nie stanie 
się to samo z siebie. Muszą po-
jawić się kolejni przedsiębiorcy, 
a Kraśnik musi mieć miejsce, 

gdzie będą  mogli zlokalizować 
zakłady pracy. Wszystkie dział-
ki w strefie na Budzyniu zosta-
ły zbyte. Znalazły swoich in-
westorów. Nie mamy terenów, 
gdzie mogłyby powstać duże 
firmy, bo o duże powierzch-
nie inwestycyjne mamy zapy-
tania z różnych stron. Zresz-
tą coraz mniej jest też takich te-
renów na Lubelszczyźnie. Stąd 
koncepcja utworzenie kraśnic-
kiej strefy gospodarczej, par-
ku przemysłowego, gdzie po-
wstałoby miejsce do lokowania 
nowych zakładów pracy. My-
ślę o terenie za Fabryką Łożysk 
Tocznych i Tsubaki Nakashi-
ma. Uważam, że lokalizacja jest 
dobra, bo jest to obszar odpo-
wiednio skomunikowany, poza 
osiedlami mieszkaniowymi. 
Pamiętajmy też, że jedna firma 
przyciąga drugą, wówczas ła-
twiej jest o pewną kooperację, o 
wykorzystanie infrastruktury. 
Planujemy na kraśnicką strefę 
gospodarczą przeznaczyć oko-
ło 40 hektarów gruntu. Plusem 
jest to, że teren ten ma jedne-
go właściciela - Skarb Państwa. 
Łatwiej więc będzie załatwiać 
wszelkie formalności i uzgod-
nienia. Minusem, że rośnie tam 
las. Żeby więc zacząć działać, 
należy zmienić studium uwa-
runkowań i kierunków zago-
spodarowania miasta, a następ-
nie uchwalić zmianę miejsco-
wego planu zagospodarowa-
nia. Kolejny etap to odlesienie 
tego obszaru. Można to zrobić 
na dwa sposoby: gdy pojawi się 
konkretny inwestor lub to mia-
sto przygotowuje całość terenu, 
uzbraja go i dopiero szuka na 
rynku inwestora. Podkreślam, 
Kraśnik musi się rozwijać. Aby 
tak się działo, potrzebni są ko-
lejni inwestorzy. Aby ci zwró-

cili uwagę na nasze miasto, po-
trzebne są tereny pod nowe in-
westycje. 

Ale niedawno interweniował 
pan razem z mieszkańcami 
w sprawie wycinki lasu w tej 
dzielnicy...

Tak, bo jestem przeciwny 
nieuzasadnionej wycince. Mó-
wimy teraz o lesie  przylega-
jącym do dzielnicy fabrycz-
nej, ciągnącym się od terenów 
za „Mrówką”, MOSiR aż do 
ogródków działkowych przy 
ulicy Północnej i nieco dalej. 
To kompleks rekreacyjny, waż-
ny dla zdrowia i wypoczyn-
ku mieszkańców. Tam wycin-
ka powinna być ograniczona 
do niezbędnego minimum, ko-
niecznego ze względu na za-
biegi, które w lesie muszą być 
wykonywane. Nasz pomysł na 
nową strefę gospodarczą, doty-
czy części lasu za Fabryką Ło-
żysk Tocznych i Tsubaki Na-
kashima w kierunku obecnej 
strefy ekonomicznej na Budzy-
niu. Ewentualna wycinka ma 
być po to, by kraśniczanie mieli 
gdzie pracować. By pracę moż-
na było znaleźć w miejscu za-
mieszkania. To nie jest wycinka 
dla wycinki, bo nagle las nam 
się przestał podobać. Las to 
jest nasze wspólne dobro. Mu-
simy znaleźć równowagę po-
między przyrodą, a potrzeba-
mi miasta. Uważam, że w tym 
konkretnym przypadku może-
my pogodzić dbałość o środo-
wisko naturalne z troską o roz-
wój miasta. Niezbędny jest mą-
dry kompromis. Nie możemy 
stawiać na stagnację.  Jako kra-
śniczanie nie możemy sobie na 
to pozwolić.

Tematem, który także wy-
wołuje emocje wśród miesz-
kańców jest sprawa związana 
z Zakładem Odzysku Energii. 
Temat jest obecnie na etapie 
decyzji środowiskowej. Jaka 
jest rola burmistrza w tej spra-
wie?

Zakładu Odzysku Ener-
gii nie buduje miasto. Jest to 
w 100% prywatna inwestycja. 
Moją rolą, jeżeli zostaną speł-
nione przez inwestora określo-
ne w prawie warunki,  jest wy-
danie tzw. decyzji środowisko-
wej. W Urzędzie Miasta prowa-
dzimy stosowne postępowanie 
administracyjne. Opieramy się 
na opiniach Regionalnej Dyrek-
cji Ochrony Środowiska, SA-
NEPID-u, Wód Polskich,  robi-
my własne ekspertyzy. Brzmi 
nie skomplikowanie, ale całość 
postępowania jest bardzo cza-
sochłonna i trudna. Sprawdza-
my punkt po punkcie wszyst-
kie zapisy w dokumentach, tak 
aby planowana inwestycja była 
bezpieczna dla mieszkańców i 
środowiska naturalnego.

Czy pańska decyzja przesądza 
temat budowy tego zakładu?

Nie przesądza, zresztą ta-
kiej decyzji jeszcze nie wyda-
łem, czekam na opinie nieza-
leżnych ekspertów. Inwestor, 
aby rozpocząć realizację pro-
jektu, musi uzyskać jeszcze po-
zwolenie na budowę, bo dopie-
ro ta decyzja pozwala na rozpo-
częcie inwestycji. Jest również 
możliwość odwołania się od 
decyzji środowiskowej. Prawo 
takie mają strony postępowa-
nia, m.in. organizacje proekolo-
giczne. Trzymamy się procedur 
jakie nakłada na nas prawo. 
Dołożyliśmy również staran-

Pogodzimy dbałość o przyrodę z troską o rozwój miasta
- mówi burmistrz Wojciech Wilk
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ności, by cała sprawa była jak 
najbardziej przejrzysta, dlatego 
na stronie internetowej Urzę-
du Miasta, w Biuletynie Infor-
macji Publicznej, umieszczamy 
wszystkie dokumenty dotyczą-
ce toczącego się postępowania.

Budowa Zakładu Odzysku 
Energii jest nośna społecznie. 
Ma również swoje aspekty eko-
nomiczne. Przedstawiciele in-
westora mówią o obniżce cen 
energii cieplnej i ceny odbioru 
odpadów komunalnych. Jedno 
jest pewne. Wszyscy powinni-
śmy opierać się na wiedzy i ra-
cjonalnych przesłankach. Nie 
poddawać się różnego rodzaju 
manipulacjom. 

Rozwój miasta to nie tyl-
ko praca, gospodarka, to także 
sprawy społeczne, kulturalne, 
rekreacja i sport. W ubiegłym 
roku oddane zostały do użyt-
ku odnowiony obiekt przy ul. 
Kościuszki 26, pływalnia, a 
niedawno biblioteka.

Nie ulega wątpliwości, że w 
takie obiekty należy inwesto-
wać. Są one atrakcyjne  dla kra-

śniczan, ale również przycią-
gają mieszkańców okolicznych 
miast.  Miejsca zostały zrewi-
talizowane, teraz czas, by tętni-
ło w nich życie. I tak się dzieje. 
Na krytym basenie swoje miej-
sce znajdą zarówno osoby, któ-
re sportowo podchodzą do pły-
wania, jak i ci, których interesu-
je wypoczynek i rekreacja. Ceny 
energii elektrycznej spowodo-
wały, że koszty funkcjonowania 
basenu są wysokie, co nie pozo-
stało bez wpływu na ceny bile-
tów wstępu, ale jestem przeko-
nany, że  obiekt spełnia oczeki-
wania kraśniczan. Jeśli chodzi o 
Kościuszki 26, to w starej dziel-
nicy brakowało takiego miejsca. 
Już teraz pełni ono szereg funk-
cji. Spotykają się tam różne gru-
py: harcerze, brydżyści, Piłsud-
czycy, orkiestra dęta Ochot-
niczej Straży Pożarnej. Dzia-
ła Młodzieżowa Rada Miasta i 
Centrum Wolontariatu. Funk-
cjonuje ważna dla historii Kra-
śnika Izba Pamięci. Tam swoje 
obrady toczą radni miejscy. Są 
też możliwości organizacji róż-
nego rodzaju konferencji, a na 

ciąg dalszy ze str. 1
- To nie tylko utrata środ-

ków z podatków, które powin-
ny trafić do miejskiej kasy. Sku-
powanie przez samorząd roz-
proszonych i małych działek, 
często o skomplikowanej struk-
turze właścicielskiej, jest bar-
dzo trudne czy wręcz niemoż-
liwe ze względu na ich nieure-
gulowany stan prawny – wyja-
śnia zastępca burmistrza Piotr 
Janczarek. – Teren 40 ha, o któ-
rych mówimy, należy do Skar-
bu Państwa, a więc jednego 
właściciela i możemy go nabyć 
nawet z 99% bonifikatą.   

Warto także dodać, że nowa 
strefa gospodarcza miałaby po-
wstać w bezpośrednim sąsiedz-
twie FŁT, a więc w znacznym 
oddaleniu od obszarów zabu-
dowy mieszkaniowej. Ponad-
to część istniejącego lasu stano-
wiłaby  bufor oddzielający stre-
fę od ogrodów działkowych i 
osiedli mieszkaniowych. 

Mówiąc o lesie, dochodzi-
my jednak do chyba najważ-
niejszej sprawy w procesie 
utworzenia nowej strefy inwe-
stycji. Chodzi o wyłączenie czę-
ści gruntów z produkcji leśnej. 

W granicach administracyj-
nych miasta rośnie 460 ha la-
sów. Wycinka 40 ha to 8,7 %, 
ale pamiętajmy, że nie znajdu-
ją się one w obrębie Kraśnickie-
go Obszaru Chronionego Kra-
jobrazu: - Dla mnie, jako gospo-
darza miasta, nie ulega wąt-
pliwości że powinniśmy dbać 
o cenne przyrodniczo tere-
ny. Zdrowie kraśniczan i kom-
fort życia w mieście to priory-

tet. Dlatego chciałbym podkre-
ślić bardzo wyraźnie, że nie ma 
zgody z mojej strony na bez-
myślną wycinkę lasu. Uważam 
jednak, że w tym konkretnym 
przypadku możemy pogodzić 
dbałość o środowisko natu-
ralne i troskę o rozwój miasta. 
Niezbędny jest mądry kompro-
mis – podkreśla Wojciech Wilk.

W prognozie oddziaływa-
nia na środowisko, sporządzonej 

przez ekspertów zewnętrznych na 
potrzeby zmiany studium, czyta-
my: „Rozwiązania zaproponowa-
ne w projektowanym dokumen-
cie są najbardziej racjonalne, przy-
niosą najwięcej korzyści i jedno-
cześnie będą w jak najmniejszym 
stopniu oddziaływać negatywnie 
na środowisko i obszary Natura 
2000. Wyznaczone funkcje i wy-
brane lokalizacje zapewniają moż-
liwość ochrony trwałości podsta-

Nowa strefa gospodarcza to atrakcyjne miejsca pracy

Potrzebujemy mądrego kompromisu

co dzień odbywa się szereg sta-
łych zajęć kulturalnych: m.in. 
tanecznych, plastycznych. To 
miejsce cieszy się dużą popu-
larnością zarówno wśród młod-
szych, jak i starszych mieszkań-
ców. Obecnie widzimy jak bar-
dzo go brakowało w tej części 
Kraśnika. W planach mamy ko-
lejny krok w kierunku pełniej-
szego odkrycia starej dzielnicy i 
chcemy przygotować specjalny 
szlak historyczny  po jej zabyt-
kowej części. 

Zmodernizowana bibliote-
ka to prawdziwa perełka, której 
wielu nam może pozazdrość. 
Nowoczesny dom książki, któ-
ry otwiera nowy horyzont 
przed czytelnikami. Znakomi-
te wnętrze i atmosfera. Są na-
wet huśtawki i … ścianka wspi-
naczkowa  dla dzieci. I oczywi-
ście - co najważniejsze - książki.

Basen, budynek przy ul. Ko-
ściuszki, biblioteka, to pro-
jekty zrealizowane dzięki fun-
duszom UE. Przed nami nowy 
budżet unijny na lata 2021-
2027 i nowe perspektywy fi-

nansowe, czy Kraśnik dalej 
będzie chciał korzystać z euro-
pejskich pieniędzy?

Oczywiście, że nadal będzie-
my to robić, tym bardziej, że 
pozyskana kwota dla miasta w 
tej kadencji to niemalże 60 mln 
zł. Były to środki pochodzące z 
dofinansowania czy to unijne-
go, czy rządowego. Przyjąłem 
zasadę, by nie robić inwesty-
cji wyłącznie z własnych środ-
ków, ale szukać dofinansowa-
nia zewnętrznego. I to się uda-
ło, bo zarówno te duże sztan-
darowe, jak i te mniejsze, może 
mniej spektakularne, ale rów-
nie potrzebne miastu i miesz-
kańcom, były w jakimś stop-
niu dofinansowane z zewnątrz. 
Nowy unijny budżet daje nowe 
perspektywy. Myślimy o przy-
szłości. Jednym z takich dzia-
łań skierowanych na przyszło-
ściowy rozwój, było powsta-
nie w marcu 2022 roku Miej-
skiego Obszaru Funkcjonalne-
go, w skład którego wchodzą 
oprócz naszego miasta gmina 
Urzędów, Dzierzkowice i gmi-
na wiejska Kraśnik. Funkcjono-

wanie MOF-u daje możliwość 
pozyskania konkretnych, du-
żych pieniędzy unijnych. Te-
raz pozostaje kwestia zaplano-
wania tego co można i co chcie-
libyśmy z tych środków zro-
bić. Konsultujemy się z miesz-
kańcami, organizując chociaż-
by spotkania w tej sprawie. Po-
jawiają się różne pomysły, któ-
re mam nadzieję doczekają się 
realizacji.

Będziemy aplikować też do 
innych konkursów ogłasza-
nych przez Urząd Marszałkow-
ski. Będziemy wszędzie poszu-
kiwali możliwości pozyskania 
dodatkowych środków. Roz-
wój miasta bez środków ze-
wnętrznych nie byłby możli-
wy, dlatego czekamy na nowe 
środki unijne. Przed nami jesz-
cze dużo pracy. 

Dziękujemy za rozmowę.
Wywiad ukazał się 29 mar-

ca na łamach „Głosu Kraśnic-
kiego” (rozmawiali G. Jankow-
ski i G. Minik) 

wowych procesów przyrodni-
czych oraz warunków odnawial-
ności zasobów środowiska.‘’ 

Według opinii Regionalnej 
Dyrekcji Ochrony Środowiska 
zmiana studium uwarunkowań 
i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego zakłada realiza-
cję zadań zgodnie z koncepcją i 
zasadami zrównoważonego roz-
woju oraz uwzględnia aspekty 
środowiskowe na każdym etapie 
realizacji celów zawartych w do-
kumencie. Wprowadzone zmia-
ny pozwolą na zagospodarowa-
nie terenu w sposób korzystny 
dla rozwoju miasta. 

 - Pamiętajmy, że uchwale-
nie  zmiany w studium i w pla-
nie zagospodarowania prze-
strzennego, w omawianym za-
kresie, nie jest jednoznaczne z 
natychmiastowym wycinaniem 
lasu. To jedynie wykonanie 
pierwszego kroku w kierun-
ku pozyskania dużych terenów 
inwestycyjnych. Wyłączenie z 
produkcji leśnej terenów nale-
żących do Skarbu Państwa jest 
procesem skomplikowanym i 
czasochłonnym, ale jednocze-
śnie transparentnym - podkre-
śla burmistrz Wilk. 
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Jak co roku burmistrz 
Kraśnika Wojciech 
Wilk wręczył stypendia 
i nagrody sportowe 
dla utalentowanych 
zawodników i ich 
trenerów. Kryterium 
otrzymania wyróżnień 
były zeszłoroczne 
osiągnięcia. Łącznie 
zostało przyznanych 
81 jednorazowych 
stypendiów i 13 
nagród dla trenerów. 
Uroczystość odbyła 
się 22 marca w hali 
sportowej Szkoły 
Podstawowej nr 6. 

Kwota stypendiów i nagród 
trenerskich w 2023 r wyniosła  
w sumie 80 000 zł, a licząc od 
2019 roku - 296 500 zł. Jednak 
najważniejsze wsparcie ze stro-
ny miasta to dotacje i dofinan-
sowanie przyznawane lokal-
nym klubom sportowym.  W 
tym roku 18 klubów otrzymało 
pomoc na łączną kwotę 718 000 
zł. Od 2019 roku miasto prze-
znaczyło na ten cel 3 897 000 zł. 

Na koniec warto wymienić 
najważniejsze sukcesy w 2022 r. 
Wiążą się one z sukcesami 
dwójki młodych sportowców:

• Rafała Wójcika (UKP 
„Fala” Kraśnik), medalisty 24. 
Igrzysk Głuchych (Casias do 
Sul w Brazylii) w sztafetach 

Burmistrz wręczył  
stypendia sportowe 
za 2022 r. 

2x200 i 4x100 stylem dowol-
nym, pięciokrotnego Mistrza 
Polski Niesłyszących w pływa-
niu. 

• Natalii Najs (Chidori Kra-
śnik), mistrzyni świata kade-
tów w karate tradycyjnym w 
konkurencji kata (Brazylia).

Wspólnie z burmistrzem 
stypendia wręczali: przewod-
nicząca Rady Miasta Dorota 
Posyniak; wiceprzewodniczą-
cy RM Jarosław Jamróz; prze-
wodniczący komisji kultury, 
sportu i dialogu społecznego 
Zbigniew Bartysiak oraz wice-
przewodniczący tej komisji Ja-
cek Michalczyk.

Złote Pary,  
zgłaszajcie się!

Medal za Długoletnie Pożycie Małżeńskie 
to honorowe odznaczenie nadawane przez 
Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej osobom, 
które przeżyły co najmniej 50 lat w jednym 
związku małżeńskim.

Burmistrz Miasta Kraśnik uprzejmie prosi o zgłaszanie par 
małżeńskich, które  w 2023 r. obchodzą jubileusz 50-lecia pożycia 
małżeńskiego.        

Zgłaszać można wszystkich chętnych Jubilatów mających miej-
sce zameldowania na pobyt stały na terenie miasta Kraśnik. Pro-
simy o składanie wniosków do Urzędu Stanu Cywilnego w Kra-
śniku, ul. Urzędowska 34,  23-200 Kraśnik. Dodatkowe informacje:  
81 825 15 74. 
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Remont trwał dwa 
lata i podzielony był 
na dwa etapy, ale 
warto było czekać. 
Po oddaniu do użytku 
wyremontowanej 
kamienicy przy 
ul. Kościuszki 26, 
gdzie mieści się 
Oddział Centrum 
Kultury i Promocji, 
oraz nowej pływalni 
MOSiR, przyszedł 
czas na budynek 
biblioteki głównej. 
Kraśnicka książnica do 
praktycznie nowych 
pomieszczeń zaprasza 
od początku marca.

- Od dawna biblioteki nie 
pełnią wyłącznie funkcji zwią-
zanych z udostępnianiem księ-
gozbiorów i prasy. I od wielu 
lat Miejska Biblioteka Publicz-
na oraz kraśnickie bibliotekar-
ki starają się wychodzić naprze-
ciw tym wyzwaniom. Jednak 
dopiero niedawno udało się po-

zyskać środki finansowe, dzię-
ki którym będzie to o wiele ła-
twiejsze. A jeśli dodamy do tego 
piękne wnętrza, to główna sie-
dziba MBP staje się miejscem 
wręcz magicznym – podkreśla 
burmistrz Wojciech Wilk.

W ramach inwestycji (za bli-
sko 4 mln zł) powstała jedna z 
najnowocześniejszych biblio-
tek Województwa Lubelskiego. 
W jej skład wchodzą wypoży-
czalnie, kąciki czytelnicze, sala 
zabaw ze ścianką wspinacz-
kową, sala komputerowa, sala 
gier planszowych, kącik do od-
twarzania płyt winylowych, 
czy sala wielofunkcyjna. Ter-
momodernizacja, przebudowa 
i rozbudowa budynku przy ul. 
Koszarowej 10A były możliwe 
dzięki środkom z Regionalnego 
Programu Operacyjnego Woje-
wództwa Lubelskiego. Siedzi-
ba jest klimatyzowana i oczy-
wiście przystosowana do po-
trzeb osób niepełnosprawnych. 
Projekt aranżacji tych pięk-
nych wnętrz opracował Grze-
gorz Kłoda, architekt i założy-

Nowe horyzonty przed kraśnicką biblioteką

ciel pracowni GK-Atelier.
Biblioteki łączą ludzi. Na-

sza jest, również od kilku de-
kad, miejscem zabawy i nauki 
dla dzieci, które chętnie spędza-
ją w niej wakacje i ferie zimowe. 
Bibliotekarki i bibliotekarze or-
ganizują wiele ciekawych wy-
darzeń kulturalnych i społecz-
nych: prelekcje, wykłady, wy-
stawy. Zapraszają na spotka-
nia edukacyjne i zajęcia arty-
styczne: - Miejska Biblioteka Pu-
bliczna w Kraśniku to przede 
wszystkim miejsce spotkań lu-
dzi w różnym wieku, którzy ko-
chają książkę, kochają literatu-
rę i szeroko pojętą kulturę, dla-
tego nasza oferta jest bardzo 
zróżnicowana – mówi dyrektor 
MBP Michał Zimowski. - Jesz-
cze większe możliwości w tym 
zakresie da nam nowa siedziba.

Kraśnicki samorząd na mo-
dernizacji budynku bibliote-
ki głównej nie chce poprzestać. 
W kolejnych latach magistrat 
będzie podejmował starania o 
środk na modernizację filii MBP.

50 terytorialsów złożyło 11 
marca przysięgę podczas uro-
czystości zorganizowanej w 
naszym mieście. Do Kraśnika 
przyjechał z tej okazji Płk Zbi-
gniew Krzyszczuk, który nie-
dawno objął dowództwo 2 Lu-
belskiej Brygady Obrony Tery-
torialnej. Aktualnie służy w niej 
3100 żołnierzy, wśród nich zaś 
24 batalion lekkiej piechoty z 
Kraśnika.

- Nasze potrzeby w zakresie 
obronności kraju bardzo wzro-
sły w ostatnich miesiącach i 
w dramatycznych okoliczno-
ściach. Nie bez powodu teren 
dawnej jednostki wojskowej w 
Kraśniku został ponownie wy-

Przysięga terytorialsów 

korzystany w tym celu, a kon-
kretnie jako siedziba kraśnic-

kiego batalionu WOT - mówi 
radny Jarosław Jamróz.
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W starej dzielnicy 
miasta i na osiedlu 
Koszary wybudowane 
zostały nowe obiekty 
sportowe. To małe 
boisko piłkarskie 
przy ul. Spółdzielczej 
oraz skate park w 
sąsiedztwie stadionu 
LKS „Tęcza”. Właśnie 
zostały oddane do 
użytku. To już kolejne 
zupełnie nowe obiekty 
lub zmodernizowane 
w tej kadencji 
samorządu. 

- Obecna kadencja samorzą-
du ponownie stała się dowo-
dem na to, że Kraśnik w peł-
ni zasługuje na miano mia-
sta sportu - cieszy się  radny 
Krzysztof Latosiewicz.

Boisko z nawierzchnią ze 
sztucznej trawy powstało na 
miejscu mocno zniszczonej pły-
ty asfaltowej. Z pewnością bar-
dzo ucieszy ono młodych miło-
śników piłki nożnej, których na 
tym osiedlu nie brakuje. 

Nowy skate park, zbudo-
wany i usytuowany przy ulicy 
Oboźnej, będzie dopełnieniem 
mającego już kilkanaście lat 
obiektu obsługiwanego przez 

MOSiR. Wszystkie urządze-
nia, m.in. quarter pipe, funbox, 
bank ramp, grindbox i prosta 
poręcz, mają wymagane certy-
fikaty bezpieczeństwa.

Budowa skate parku koszto-
wała 458 tys. zł, a modernizacja 
boiska  ok. 300 tys. zł: - To nie-
wielkie obiekty w porównaniu z 
nową krytą pływalnia MOSiR w 
dzielnicy fabrycznej, która kosz-
towała 25 mln zł – mówi bur-
mistrz Wojciech Wilk. - Ale są 
odpowiedzią na prośby ze stro-
ny młodszych mieszkańców, 
którzy będą teraz mieli moż-
liwość spędzania tam wolne-
go czasu. Poza tym skate park 

Nowe obiekty sportowe w mieście  
znajduje się przy zmodernizo-
wanych obiektach LKS „Tecza”, 
które trzy lata temu zostały za-
bezpieczone nowym ogrodze-
niem, powstało tam również 
nowe zaplecze sanitarno-szat-
niowe. Ta inwestycja kosztowa-
ła  2,7 mln zł i dzięki tym wszyst-
kim projektom udało się znacz-
nie poprawić ofertę skierowaną 
do miłośników sportu w starej 
dzielnicy miasta. 

Mamy więc w mieście kolej-
ny skate park, nowe małe bo-
iska do uprawiania różnych 
zespołowych dyscyplin, zmo-
dernizowaną infrastrukturę na 
stadionie „Tęczy”, siłownię ze-

wnętrzną i strefę relaksu przy 
Szkole Podstawowej nr 6 oraz 
sztandarową, największą  in-
westycję sportową po 1990 r., 
czyli nową krytą pływalnię 
MOSiR. To w sumie prawie 29 
mln zł wydanych w ciągu ostat-
nich 4 lat. 

- Takie obiekty jak kryta pły-
walnia są wizytówką naszego 
miasta, ale również te mniej-
sze cieszą mieszkańców i są do-
brym sposobem na spędzanie 
wolnego czasu przez kraśnic-
ką młodzież - mówi radny Jaro-
sław Toporowski.  

Siłownia i strefa relaksu przy SP nr 6.

Boisko ze sztuczną nawierzchnią na osiedlu Koszary.

Skate park przy ul. Oboźnej.

Nowa pływalnia MOSiR.

Zmodernizowane zaplecze LKS „Tęcza”.
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Kapituła Alei Gwiazd 
Kraśnickiego Sportu 
wybrała kolejne osoby, 
które w tym roku 
zostaną uhonorowane 
gwiazdami. Otrzymają 
je siatkarz, dwóch 
piłkarzy, piłkarka 
ręczna oraz 
przedstawiciel 
sportów walki. 
Nie zabraknie 
także medali dla 
zasłużonych trenerów 
i działaczy.

Tym razem gwiazdami uho-
norowanych zostanie 5 postaci. 
Będą to:
- Roman Szczerbik (siatkarz) - 
zaczynał karierę w Stali Kraśnik 
w latach 70. Występował też w 
drużynach AZS Lublin i w latach 
80. W Hutniku Kraków oraz we 
Francji w drugoligowym Haw-
rze. Brał udział w Mistrzostwa 
Europy juniorów (IV miejsce). 
Ma na swoim koncie tytuły mi-
strza Polski juniorów i seniorów;
- Bogdan Oblewski (piłkarz) – 
w latach 70. trenował i wystę-
pował w Stali Kraśnik. Potem 
był piłkarzem Legii Warszawa, 
Lecha Poznań, z którym dwu-
krotnie zdobył mistrzostwo 
kraju (1983 i 1984) i Puchar Pol-
ski (1982 i 1984). Następnie grał 
w Lechii Gdańsk i szwedzkim 
drugoligowym Delsboe. Ka-
rierę kończył w Stomilu Olsz-
tyn, gdzie także pracował jako 
trener, wprowadzając klub do 
ekstraklasy.
- Małgorzata Strzałkowska-
Byzdra (piłkarka ręczna) - wy-
chowanka MKS Kraśnik. Wy-
stępowała w MKS Lublin, Ru-
chu Chorzów, Montex Lublin, 
z którym w 1995 r. zdobyła mi-
strzostwo Polski i Zagłębiu Lu-
bin. W 1985 r. zdobyła z dru-
żyną narodową brązowy me-
dal młodzieżowych mistrzostw 
świata. 27 maja 1994 zagrała je-
dyny mecz w reprezentacji Pol-
ski seniorek w towarzyskim 
spotkaniu z Danią. Była też re-
prezentantką Polski juniorek.
- Stanisław Pawłowski (piłkarz) - 
najlepszy zawodnik Stali Kraśnik 
przez 13 lat (karierę rozpoczął w 
1960 r.), dwukrotnie najlepszy 
strzelec Lubelszczyzny. Po za-
kończeniu kariery piłkarskiej był 
związany z klubem jako trener.
- Jakub Kalinowski (taekwon-
deka i kickbokser) – wycho-
wanek, zawodnik i trener Kra-
śnickiej Akademia Taekwon-do 
(KAT). Mistrz Europy Senio-
rów (Tempere 2016) i zdobyw-
ca Puchar Europy Seniorów 
(Lublin 2017). Trzy razy sta-
wał na podium Pucharu Świata 
(2 srebrne medale i brąz). Zdo-
bywca 14 medali na Mistrzo-
stwach Polski Seniorów, w tym 
2 złotych. Wielokrotny repre-
zentant Polski na ME i MŚ.

Uroczystość odsłonięcia no-
wych gwiazd w alei zlokalizo-
wanej przy Centrum Kultury i 
Promocji zaplanowana jest na 
17 czerwca. W tym dniu zosta-
ną także wręczone medale za-
służonym trenerom i działa-
czom, którzy przyczynili się 
do sukcesów naszych sportow-
ców. W tym przypadku decy-
zja o wyborze należała do bur-
mistrza Wojciecha Wilka. Wy-
różnieni zostaną:
- Julian Gozdal - nauczyciel wy-
chowania fizycznego, od 1948 r. 
zatrudniony w Państwowym 
Gimnazjum i Liceum Ogólno-
kształcącym w Kraśniku (obec-
nie ZS nr 1). Jako szkoleniowiec 
związany z MKS (opiekun grup 
lekkoatletyki) i „Spójnią” (piłka 
nożna). Dał się poznać jako gor-
liwy krzewiciel kultury fizycz-
nej. Popularyzował: siatków-
kę, piłkę nożną, lekkoatletykę, 
sporty zimowe, boks. Chary-
zmatyczny, przedwojenny ofi-
cer stał się wielkim autorytetem 
dla kilku generacji kraśniczan, 
dzięki temu potrafił wzbudzić 
u młodych ludzi ogromną pa-
sję do sportu. Juliana Gozda-
la można wskazać jako twórcę 
siatkówki w Kraśniku (wyróż-
nienie pośmiertne). 
- Romuald Krupka - od 1954 r. 
grający trener drużyny męskiej 
oraz do 1960 r. trener zespołu 
żeńskiego FKS „Stal”. Po przy-
jeździe do Kraśnika Fabryczne-
go uczył wychowania fizycz-
nego w Szkole Podstawowej nr 
3, potem w II Liceum Ogólno-
kształcącym im. Mikołaja Reja. 
Pod jego okiem trenowało kilku 
reprezentantów kraju w katego-
rii juniorów: Tadeusz Zmorczyń-
ski, Jerzy Bober i Roman Szczer-
bik (wyróżnienie pośmiertne). 
- Janusz Dziegdzarz - nauczy-
ciel wychowania fizycznego i tre-
ner lekkiej atletyki, od 1970 roku 
związany FKS „Stal”. Wraz z Ma-
rianem Sarną zbudował silny 
team. Dzięki ich pracy lekkoatleci 

z Kraśnika należeli do najsilniej-
szych na Lubelszczyźnie, osią-
gali również dobre rezultaty na 
arenach krajowych. Dziegdziarz 
opiekował się biegaczami śred-
nich i długich dystansów. W 1979 
r. Szkoła Podstawowa nr 5 uzy-
skała status sportowej, a szkole-
niowiec „Stali” objął w niej funk-
cję zastępcy dyrektora ds. sporto-
wych, od 1980 r. dyrektora. Pla-
cówka pod jego kierownictwem 
funkcjonowała wzorowo, wycho-
wała wielu reprezentantów kraju 
w lekkoatletyce i pływaniu. 
- Adam Jackiewicz - nauczyciel 
wychowania fizycznego, od 
1981 r. zatrudniony w Zespole 
Szkół nr 1. Popularyzator pił-
ki ręcznej i koszykówki. Był or-
ganizatorem, cieszącej się dużą 
popularnością, międzyszkol-
nej ligi koszykówki. Od 1993 r. 
opiekował się Kraśnickim To-
warzystwem Koszykarskim 
PIVOT, organizującym środo-
wiskowe rozgrywki w koszy-
kówkę. Po roku 1993, kiedy po-
wstał KMKS Kraśnik, związa-
ny z klubem, w którym szkolił 
młodsze grupy dziewcząt. Mi-
łośnik fotografii, od wielu lat 
niestrudzony dokumentalista 
życia sportowego w mieście. 
- Ryszard Łata - piłkarz i szko-
leniowiec „Stali”. Prowadził w 
klubie grupy w różnych katego-
riach wiekowych. Zawsze solid-
ny i zaangażowany w pracę. Je-
sienią 1982 roku przejął zespół 
seniorów „Stali”, będący w zu-
pełnej rozsypce. Uporządkował 
jego grę, by w 1985 roku, po 7 la-
tach nieobecności na tym pozio-
mie, wprowadzić zespół do III 
ligi (to obecnie II liga). Wycho-
wał wielu świetnych piłkarzy. 
Jeden z nich, Zbigniew Świę-
tek, przez 4 sezony grał w eks-
traklasie, w krakowskiej Wiśle, 
następnie w klubach belgijskich. 
- Andrzej Pasieczny - na prze-
łomie lat 60. i 70. czołowy teni-
sista stołowy Lubelszczyzny, w 
kategorii juniorów. Po ukoń-

czeniu studiów, w roku 1974, 
rozpoczął pracę trenerską w 
LKS „Tęcza”, jednocześnie bę-
dąc nauczycielem wychowa-
nia fizycznego w Technikum 
Samochodowym i ZSZ przy 
PKS. Z ludowym klubem roz-
stał się w 1988 r. W trakcie kil-
kunastu lat szkolenia wycho-
wał duże grono pingpongistów 
toczących zwycięskie boje na 
Lubelszczyźnie oraz w turnie-
jach ogólnopolskich, w młod-
szych kategoriach wiekowych. 
Kilkunastu jego wychowan-
ków w wieku seniora stawa-
ło przy stołach II i III ligowych. 
Z jego inicjatywy powstał Kra-
śnicki Klub Tenisowy oraz przy 
Zespole Szkół nr 3 zostały wy-
budowane korty tenisowe.
- Leszek Rejter - piłkarz ręcz-
ny LKS „Tęcza” oraz FKS „Stal”. 
W drugim klubie w 1979 r., po 
ukończeniu studiów, podjął 
pracę prowadząc młodsze gru-
py dziewcząt. Po rozwiązaniu 
sekcji w „Stali”, od 1981 r., przez 
dwa lata, szkolił dziewczęta w 
MKS Kraśnik, osiągając z nimi 
sukcesy w rywalizacji szkolnej. 
Z tej grupy dziewcząt wywodzi 
się najwybitniejsza wychowan-
ka trenera, Małgorzata Strzał-
kowska-Byzdra, która w 1985 
r. uczestniczyła w Młodzie-
żowych Mistrzostwach Świa-
ta, przywożąc z Seulu brązowy 
medal. W 1993 r. szkoleniowiec 
był w grupie inicjatorów powo-
łania KMKS, z którym związa-
ny jest przez trzy dekady. 
- Krzysztof Sarna - czołowy 
piłkarz ręczny FKS „Stal”. W 
historii kraśnickiego szczy-
piorniaka zapisał się także jako 
sponsor i prezes KMKS. Dzięki 
wsparciu finansowemu jego fir-
my CARSYSTEM Wschód oraz 
ogromnemu zaangażowaniu w 
działalność zarządu klubu dru-
żyna prowadzona przez Lesz-
ka Rejtera dostarczała kraśni-
czanom wiele radości, rywali-
zując na parkietach I ligi. 

- Sławomir Szwed - od 1980 r. 
nauczyciel wychowania fizycz-
nego w klasach sportowych o 
profilu pływackim w Szkole 
Podstawowej nr 5, związany tak-
że z FKS „Stal”. Dzięki jego pra-
cy Kraśnik był liczącym się w 
kraju ośrodkiem szkolącym mło-
dych pływaków. Dwaj jego pod-
opieczni, Zbigniew Szczerbik i 
Artur Przywara, to wielokrotni 
reprezentanci kraju w różnych 
kategoriach wiekowych i zdo-
bywcy wielu medali na impre-
zach najwyższej rangi. Z Kraśni-
kiem rozstał się w 1988 r., kie-
dy podjął pracę w Szkole Mi-
strzostwa sportowego w raci-
borzu. Sławomir Szwed to czoło-
wy szkoleniowiec w Polsce, któ-
remu powierzano także opiekę 
nad kadrą narodową juniorów.
- Jaroslav Kozak - zapasy w 
stylu wolnym uprawiał we 
Lwowie, w Kraśniku jako tre-
ner zatrudniony od 2000 r. 
Opiekował się zapaśnikami 
„Stali”. Po utworzeniu LUKS 
„Suples” związany z klubem, 
gdzie szkolił grupy chłopców 
i dziewcząt. Jego największym 
sukcesem trenerskim są wy-
niki osiągane przez Agatę Pie-
trzyk, która otrzymała nomina-
cję olimpijską przed Igrzyska-
mi w Londynie. Nie pojechała 
na nie z powodu kontuzji. 
- Dariusz Matysiak - piłkarz 
„Stali” i „Tęczy”, po zakończe-
niu kariery sportowej związa-
ny z tymi klubami jako szkole-
niowiec. W „Stali” prowadził ze-
społy rywalizujące w III i IV li-
dze. Przez lata związany także 
z MUKS Kraśnik, gdzie odkrył 
wiele talentów piłkarskich. Kil-
ku jego wychowanków miało za-
szczyt wystąpić w reprezentacji 
kraju, w młodszych kategoriach 
wiekowych. Paru podopiecz-
nych trenera zasiliło zespoły gra-
jące na najwyższych poziomach 
rozgrywek w Polsce. 
- Piotr Członka - założyciel oraz 
trener Kraśnickiej Akademii Ta-
ekwon-do. Wychowawca meda-
listów mistrzostw Świata, Euro-
py oraz Polski w taekwon-do i 
kickboxingu. Największe sukcesy 
sportowe odnosili tacy zawodni-
cy, jak: Jakub Kalinowski – mistrz 
Europy Seniorów, zdobywca Pu-
charu Świata i Europy, wielokrot-
ny Mistrz Polski (otrzyma w tym 
roku gwiazdę w Alei); Piotr Smo-
czyński – medalista Mistrzostw 
Świata Seniorów, zdobywca Pu-
charu Europy, wielokrotny me-
dalista Mistrzostw Polski; Ad-
rian Rolla – mistrz Świata Kade-
tów i zdobywca Pucharu Świata 
Juniorów, wielokrotny medalista 
Mistrzostw Polski; Michał Lenar-
towicz – Zdobywca Pucharu Eu-
ropy Seniorów, Mistrz Polski; Pa-
weł Goch – medalista Mistrzostw 
Świata Kadetów i Mistrzostw 
Polski. 

Będą kolejne gwiazdy dla kraśnickich sportowców

Pierwsze gwiazdy umieszczono w Alei przed CKiP w 2021 r. Uhonorowano nimi kraśnickich olimpijczyków: 
Zuzannę Mazurek, Jerzego Niecia, Marka Bajana i Marka Stępnia. 
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